

Portion of Transcript on LAC Issue

I have made clear the position of the Government as regards the situation along the Line of Actual Control (LAC) along India-China border areas through a number of statements in the last several weeks.

As conveyed earlier, respecting and strictly abiding by the LAC is the basis of peace and tranquillity in the border areas. Several agreements concluded by India and China since 1993 firmly acknowledge this. In my statement of June 26th, I had noted that the conduct of Chinese forces this year, including the deployment of large body of troops and changes in behaviour, accompanied by unjustified and untenable claims, has been in complete disregard of all the mutual agreements. We have also made it clear that India is fully committed to observing and respecting the LAC and that we will not accept any unilateral attempts to change the status quo along the LAC.

The two sides have agreed during the conversation of the Special Representatives to work towards complete disengagement of the troops along the LAC and de-escalation from India-China border areas for full restoration of peace and tranquillity.

Both sides are engaged in discussions through the established diplomatic and military channels to achieve this objective expeditiously. I had informed last week that the 4th round of the meeting of the Senior Commanders was held on 14th July, where they also discussed further steps to ensure complete disengagement. In this context, another meeting of the Working Mechanism for Consultation & Coordination on India-China Border Affairs (WMCC) is also expected to be scheduled soon. As we have stated earlier, the maintenance of peace and tranquillity in the border areas is the basis of our bilateral relationship. Therefore it is our expectation that the Chinese side will sincerely work with us for complete disengagement and de-escalation and full restoration of peace and tranquillity in the border areas at the earliest as agreed to by the Special Representatives.

Porción de Transcripción sobre Asunto Línea Actual de Control

He dejado clara la posición del Gobierno sobre la situación a lo largo de la Línea Actual de Control (LAC) a lo largo de las áreas fronterizas entre India y China a través de numerosas declaraciones en las últimas semanas.

Como se trasmisiera anteriormente, la base de la paz y la tranquilidad en las áreas fronterizas es el respeto y el atenimiento estricto a LAC. Numerosos acuerdos concluidos por la India y China desde 1993 reconocen esto firmemente. En mi declaración del 26 de junio, señalé que el conducto de las fuerzas chinas este año, incluyendo el despliegue de un gran cuerpo de tropas y cambios en el comportamiento, acompañados de reclamos injustificados e insostenibles ha estado en total desacato de todos los acuerdos mutuos. También hemos dejado claro que India está completamente comprometida con la observancia y el respeto de LAC y que no aceptaremos ningún intento unilateral de cambiar el status quo a lo largo de LAC.

Ambas partes acordaron, durante la conversación de los Representantes Especiales, trabajar hacia la retirada total de las tropas a lo largo de LAC y la desescalada de las áreas fronterizas entre India y China para la restauración completa de la paz y la tranquilidad.

Ambas partes están inmersas en discusiones a través de los canales diplomáticos y militares establecidos para alcanzar este objetivo de manera expedita. Informé la semana pasada que la 4ta ronda de la reunión de los Comandantes Superiores se realizó el 14 de julio, donde también se discutieron los próximos pasos para asegurar la retirada completa. En este contexto, se espera que otra reunión del Mecanismo de Trabajo para la Consulta y la Coordinación sobre los Asuntos de la Frontera entre India y China (WMCC, por sus siglas en inglés) sea programada pronto. Como hemos declarado anteriormente, el mantenimiento de la paz y la tranquilidad en las áreas fronterizas es la base de nuestra relación bilateral. Por consiguiente, es nuestra expectativa que la parte china trabaje sinceramente con nosotros para la retirada completa y la desescalada y total restauración de la paz y la tranquilidad en las áreas fronterizas cuanto antes, como acordaron los Representantes Especiales.